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§ 90 
Fastställande av föredragningslista 
 
Kommunstyrelsen fastställer utsänd föredragningslista med tillägg av en sista punkt 
avseende anmälan av nämndinitiativ. 
 
 
 
 

§ 91 
Information  
 
Ingen information vid detta sammanträde. 
 
 
 
 
 

§ 92 
Budgetuppföljning per april 2024 för Solna stad (KS/2023:1) 
 
Beslutet justerades omedelbart och redovisas i separat protokoll. 
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§ 93 
Planeringsunderlag inför Solna stads verksamhetsplan och 
budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027 (KS/2024:1) 

Beslut 
 Kommunstyrelsen beslutar om preliminära ekonomiska ramar, investeringsanslag, 

vision, övergripande mål, nämndmål, mått samt styrregler för styrelse och nämnder, 
enligt stadsledningsförvaltningens förslag i tjänsteskrivelsen och utsänt förslag till 
Planeringsunderlag inför Solna stads verksamhetsplan och budget 2025 med 
inriktning för 2026-2027 (KS/2024:1). 

 Kommunstyrelsen föreslår en utdebitering för 2025 på 17:37 per skattekrona. 
 Kommunstyrelsen uppdrar åt styrelse och nämnder att utarbeta verksamhetsplan 

och budget anpassad till föreslagna ekonomiska ramar för driftsbudgeten och 
förslag till anslag för investeringar. Verksamhetsplan och budget ska utarbetas enligt 
stadsledningsförvaltningens anvisningar. 

 Kommunstyrelsen uppdrar till styrelse och nämnder att beakta de tvärsektoriella 
frågorna internationellt arbete, likabehandlingsarbete samt det strategiska miljö- och 
klimatarbetet i verksamhetsplan och budget. 

 Kommunstyrelsen uppdrar till styrelse och nämnder att utarbeta nämndspecifik 
internkontrollplan och konkurrensplan. 

 Kommunstyrelsen uppdrar till styrelse och nämnder att se över och anpassa taxor.  
 Kommunstyrelsen uppdrar åt styrelse och nämnder att vidareutveckla åtaganden 

med åtföljande kvalitetsdeklarationer för sin verksamhet. 
 Kommunstyrelsen uppdrar till styrelse, nämnder och stadsdirektören att verkställa 

de uppdrag och intentioner som framgår av förslaget. 
 
Sammanfattning 
Solna stads arbete med verksamhetsplan och budget innebär att kommunstyrelsen i juni 
varje år lämnar ett planeringsunderlag inför verksamhetsplan och budget för 
nästkommande år. Styrelse och nämnder utarbetar därefter verksamhetsplan och 
budget, internkontrollplan samt konkurrensplan utifrån kommunstyrelsens inriktning 
och ekonomiska ramar samt i enlighet med stadsledningsförvaltningens anvisningar och 
tidplan. Respektive nämnd fattar beslut om nämndens verksamhetsplan och budget i 
oktober månad varje år. Verksamhetsplan och budget har en treårig planeringshorisont, 
där det första året utgör budgetåret och de därefter följande två åren utgör planeringsår. 
Även för investeringarna, som är en del av verksamhetsplan och budget, utgör det 
första året budgetåret och de efterföljande åren utgör planeringsår. 
 
I november tar kommunstyrelsen fram det slutliga förslaget till verksamhetsplan och 
budget med eventuella förändringar mot föreslagna ramar med anledning av bland 
annat den ekonomiska utvecklingen och ny befolkningsprognos. Kommunfullmäktige 
fastställer mål, uppdrag och ekonomiska ramar till styrelse och nämnder samt skattesats. 
Förslag till preliminära ekonomiska ramar, investeringsanslag, vision, övergripande mål, 
nämndmål samt styrregler för styrelse och nämnder, framgår av utsänt förslag till 
Planeringsunderlag inför Solna stads verksamhetsplan och budget 2025 med inriktning 
för 2026-2027 (KS/2024:1). 
 
Röstförklaring 
Lars Rådén (M), Peter Edholm (L) och Samuel Klippfalk (KD) deltar inte i beslutet. 
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§ 94 
Planeringsstrategi för Solna stads översiktsplan 
(KS/2022:93) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna Solna stads 
planeringsstrategi och förklara att nuvarande Översiktsplan 2030 är fortsatt aktuell. 
 
Sammanfattning 
Flera olika planeringsförutsättningar har ändrats sedan Överstiksplan 2030 antogs år 
2016. Trots förändringarna är stadens bedömning att den i huvudsak är aktuell och 
fortsatt ger bra vägledning för Solnas utveckling. Det finns till översiktsplanen tre 
fördjupade översiktsplaner. Två av dessa, Solna stationsområde (2007) och 
Nationalstadsparken (2008), fungerar fortsatt bra som planeringsunderlag. Däremot anses 
den över det område som idag kallas Hagastaden, Karolinska-Norra Station (2008), 
inaktuell då den till stora delar har ersatts av ett program för Norra Hagastaden och 
flera detaljplaner, bl.a. en för ett nytt universitetssjukhus.  
Det finns mycket i översiktsplanen som ännu inte har genomförts och en rad åtgärder 
är nödvändiga för att möjliggöra detta. Det är numera ett stort fokus på den ekologiska 
infrastrukturen och dess tålighet för stadsutveckling. Kunskapen inom området 
behöver utvecklas genom en gemensam planering inom staden, men också tillsammans 
med andra aktörer. En av översiktsplanens viktigaste strategier är en strävan efter att 
minska biltrafiken. Det är Solnas viktigaste grund för att medverka till en minskad 
klimatpåverkan. Parallellt med att få ner bilåkandet behöver staden göra insatser för att 
klimatanpassa den bebyggda miljön i nya projekt tillsammans med befintlig struktur.  
Sammantaget är bedömningen att Översiktsplan 2030 fortsatt är aktuell, men då målåret 
för översiktsplanen närmar sig är rekommendationen att arbetet med en ny 
översiktsplan, med siktet inställt längre in i framtiden, ska påbörjas så snart som möjligt. 
Det tar därefter tre till fyra år att utarbeta en ny översiktsplan. Bland annat har de 
många förändringar som skett i samhället de senaste åren återspeglas i människornas 
vanor, rörelsemönster och mobilitet. Det är något som Solna behöver fördjupa sig 
kring i framtida översiktsplanearbete för att på så sätt kunna möta de förändrade 
behoven.  
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§ 95 
Principöverenskommelse med Bostadsstiftelsen Signalisten 
gällande kvarteret Torsken i Bergshamra och 
detaljplaneuppdrag (KS/2024:169) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner för sin del föreliggande principöverenskommelse 
avseende utveckling av del av fastigheten Torsken 5 och ger byggnadsnämnden i 
uppdrag att påbörja detaljplanearbete i enlighet med principöverenskommelsen och 
förvaltningens tjänsteskrivelse. 
 
Sammanfattning 
Fastigheten Torsken 5 utgör östra delen av Bergshamra centrum och ägs av 
bostadsstiftelsen Signalisten. I samarbete med stadens exploateringsenhet och plan- och 
geodataenhet har Signalisten tagit fram ett förslag till kompletterande 
bostadsbebyggelse med cirka 50-100 hyresrätter. En förskola med 4-6 avdelningar ska 
utredas och möjliggöras om staden så begär. Den nya bebyggelsen placeras i anslutning 
till befintlig gård. Lämplig utformning och omfattning ska utredas utifrån hänsynen till 
de förutsättningar som läget i nationalstadsparken ger.  
 
Minst 15 % av de nya lägenheterna skall ha omfattningen fyra rum och kök eller mer 
och en andel ska vara 100 kvm samt minst 10 % av lägenheterna ska ha omfattningen 
fem rum och kök eller mer, en andel skall vara 110 kvm.  
 
Förvaltningen och Signalisten är överens om en kostnadsfördelning under planeringen 
och genomförandet av projektet som innebär att Signalisten står för samtliga kostnader 
för utredningar och genomförande på kvartersmark samt återställande- och 
anslutningsarbeten inom allmän plats. Principöverenskommelsen kommer att ersättas 
av ett exploateringsavtal i samband med att detaljplanen läggs fram för antagande. 
 
Förvaltningen är positiv till förslaget som innebär en utveckling med nya bostäder i 
Bergshamra. För att projektet ska vara möjligt att genomföra måste värden kopplade till 
nationalstadsparken inventeras och omhändertas. Detta kan påverka projektets innehåll, 
omfattning och utformning. Med de grundläggande ekonomiska förutsättningarna 
klarlagda anser förvaltningen att ett arbete med ny detaljplan för Torsken 5 kan 
påbörjas. 
 
Yttrande 
Lars Rådén (M) och Peter Edholm (L) lämnar gemensamt yttrande enligt bilaga 1.  
 
Yrkanden 
Sara Kukka Salam (S) föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
Samuel Klippfalk (KD) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att avslå ärendet och 
därmed förvaltningens förslag enligt bilaga 2.  
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Avslag till förvaltningens förslag 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att kommunstyrelsen 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Samuel Klippfalk (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 
avslag enligt bilaga 2.   



 
SOLNA STAD 
 

Protokoll 2024-06-17  
 SID 8 (12) 

 

Signatur 

§ 96 
Revidering av Solna stads åtgärdsprogram för Igelbäcken, 
Edsviken och Lilla Värtan (KS/2024:209) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar det reviderade åtgärdsprogrammet för Igelbäcken, Edsviken 
och Lilla Värtan.  
 
Sammanfattning 
EU:s vattendirektiv (2000/60/EG), implementerat i Sverige via miljöbalken, har som 
mål att Europas vatten ska nå god ekologisk och kemisk status senast år 2027 med vissa 
undantag till 2033 och 2039.  
 
I syfte att möta de lagstadgade miljökvalitetsnormerna för vatten uppdaterar Solna stad 
åtgärdsprogrammet för Igelbäcken, Edsviken och Lilla Värtan.  
 
Åtgärdsprogrammet beskriver förbättringsbehoven och redovisar de åtgärder som 
staden avser att vidta för förbättrad vattenkvalité. Lokala åtgärdsprogram för vatten är 
tänkta att användas som ett stöd i stadens egen planering, samt för att visa vilken 
miljökvalitet som behöver uppnås och vad som krävs för att nå dit.  
 
Nuvarande version av åtgärdsprogrammet antogs av kommunstyrelsen 2021. Den 
revidering som nu görs beror dels på att nya åtgärder tillkommit recipienterna, dels på 
att flera tidigare beskrivna åtgärder nu konkretiserats eller utförts.  
 
Revideringen innefattar tolv åtgärder varav tre är nytillkomna. Föreslagna åtgärder som 
nu arbetats in i dokumentet är så långt som möjligt kostnadssatta och bedöms ha en 
hög genomförbarhet. De delar av åtgärdsprogrammet som innehåller helt ny 
information är särskilt markerad i dokumentets innehållsförteckning. 
 
De nya föreslagna åtgärderna innefattar: 

- Förvaltningsplan Bäver i Igelbäckens naturreservat – fyra årliga uppföljbara mål 
- Ulriksdals faunapassage – utbyggnad av fiskväg 
- Artificiellt rev innanför Bockholmen 
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§ 97 
Inrättande av ungdomsråd (KS/2024:83) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner inrättande av ungdomsråd i Solna stad enligt 
stadsledningsförvaltningens förslag.  
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 30 januari 2023 att bifalla motion av Faradj Koliev 
(S) och Sara Kukka-Salam (S) om att Solna stad inrättar ett ungdomsråd i samråd med 
organisationen Sveriges ungdomsråd (KS/2022:43).  
 
Demokrati- och digitaliseringsberedningen och stadsledningsförvaltningen beredde 
frågan i samråd med Sveriges ungdomsråd under hösten 2023. 
Stadsledningsförvaltningen föreslog kommunstyrelsen vid dess sammanträde den 13 
maj 2024 att godkänna inrättande av ungdomsråd i Solna stad i enlighet med 
tjänsteskrivelse i ärendet daterad 2024-04-24.   
 
Kommunstyrelsen beslutade den 13 maj 2024, § 62, att återremittera ärendet till 
demokrati- och digitaliseringsberedningen för fortsatt beredning med motivering att 
förtydliga hur ungdomsrådet ska tillsättas, hur lång mandatperioden ska vara samt hur 
unga ska kunna kandidera till ungdomsrådet.  
 
Demokrati- och digitaliseringsberedningen har berett återremissyrkandet vid sitt 
sammanträde den 16 maj 2024.  
 
Stadsledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen godkänner inrättande av 
ungdomsråd med förtydliganden i enlighet med återremissyrkandet.   
 
Röstförklaring 
Samuel Klippfalk (KD) deltar inte i beslutet enligt bilaga 3.  
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§ 98 
Valärenden  
 
Inga valärenden vid detta sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 

§ 99 
Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsen tar del av följande delegationsbeslut: 
 
Protokoll från arbetsutskott 2024-06-03 §§ 10-13 
 
 
 
 
 
 

§ 100 
Anmälan av ärendelista  
 
Kommunstyrelsen tar del av anmäld ärendelista. 
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§ 101 
Tillsättning av stadsdirektör (KS/2024:228) 
 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen anställer Alessandra Wallman, 19840124, som stadsdirektör i Solna 
från och med snarast möjligt. 
 
Sammanfattning  
Kommunstyrelsens arbetsutskott har, enligt överenskommelse mellan gruppledarna i 
kommunstyrelsen, huvudansvaret för att ta fram ett förslag till beslut om anställning av 
stadsdirektör.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 10 juni 2024 § 14 
att överlämna förslag till kommunstyrelsen om att anställa Alessandra Wallman, 
19840124, som stadsdirektör i Solna från och med snarast möjligt. 
  
MBL-förhandling är genomförd med de fackliga organisationerna.  
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§ 102 
Anmälan av nämndinitiativ (KS/2024:253) 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det för 
beredning. 
 
Sammanfattning 
Sara Kukka Salam (S), Sandra Lindström (V), Martin Karlsson (C) och Bernhard Huber 
(MP) lämnar ett gemensamt nämndinitiativ om ändringsbudget för innevarande 
budgetår för tidigareläggning av skolsatsningar enligt bilaga 4. 
 
 

 
 



 

 
Kommunstyrelsen i Solna 2024-06-17   KS/2024:169 
 
Ärende 7: Torsken 5 
 
Yttrande 
 
Att det framkommer idéer om att utveckla Bergshamra är bra. Området behöver fler boende och 
mer service för att blomstra.  
 
Ett skäl till att fler bostäder i Bergshamra vore bra för stadsdelen handlar om elevunderlaget för 
den kommunala grundskola som finns i området. Skolan har länge haft ett för litet elevunderlag i 
högstadieålder. Fler bostäder i Bergshamra skulle förbättra förutsättningarna för att driva 
högstadiedelen på ett långsiktigt hållbart sätt.  I all tillkommande bebyggelse i Bergshamra bör 
man därför ha en stor andel större lägenheter vilket kan förväntas locka fler barnfamiljer till 
området.  
 
I sammanhanget ser vi fram emot att man återvänder till skrinlagda tankar på förtätning också̊ i 
andra delar av Bergshamra än den del som berörs av detta ärende.  Vi hade sett det som mer 
naturligt att fokus hamnat på att färdigställa planerna på bebyggelse längs Björnstigen och på 
större matvarubutik/nya bostäder i Södra Bergshamra. I stället återvänder man till ett område där 
planeringen ”gått på pumpen” en gång förut.  
 
Att Signalisten, med sitt relativt begränsade markinnehav, vill pröva alla möjligheter har vi full 
förståelse för och motsätter oss därför inte planuppdraget.  
 
Givet att man nu väljer att ånyo pröva bebyggelse på Torsken 5 vill vi dock framhålla vikten av 
att man i planarbetet proaktivt hanterar de synpunkter och invändningar som restes för femton år 
sedan. Risken är annars stor att arbetet slutar i samma återvändsgränd som förra gången. Vilket 
bara kostar tid och pengar. 
 

 

 

Lars Rådén  Peter Edholm    
Moderaterna   Liberalerna     
 
 
 

Bilaga 1 till KS/2024-06-17 § 95



   
 

Solna den 17 juni 2024 
KS 07 Principöverenskommelse med  

Signalisten om fastigheten Torsken 5 i Bergshamra 
KS/2024:169 

 
 
Yrkande 
 
Kristdemokraterna motsätter sig föreliggande principöverenskommelse avseende utveckling av 

fastigheten Torsken 5 i Bergshamra. 

 

De tidigare två ansatser att genomföra förtätning på fastigheten 2008 och 2014 rann ut i sanden. Risken 

är stor att de synpunkter och invändningar som restes av medborgarna och myndigheter vid tidigare 

prövningar kvarstår.  

 

I projektet som initierades 2008-2009 skulle ca 80 lägenheter uppföras. De skulle fördelas på tre olika 

huskroppar varav en skulle vara fem våningar hög och de två andra sju våningar höga. I detta projekt 

planeras alltså upp till hundra lägenheter. Hur många våningar och byggnader det handlar om framgår 

inte ur ärendet, men vid byggnation av hundra lägenheter finns överhängande risk att höjden blir så hög 

att byggnaderna inte överensstämmer med de krav som ställs på nya byggnader inom 

Nationalstadsparken. Projektet lär även innebära en omfattande avverkning av viktiga naturvärden i 

området med risk för att naturmiljön tar skada. Länsstyrelsen angav i sitt programsamrådsredogörelse 

2012 följande: Länsstyrelsens bedömning utifrån detaljplaneprogrammet är att det inte kan uteslutas 

att den föreslagna bebyggelsen bredvid Bergshamra centrum (Torsken 5) utgör ett intrång i naturmiljön. 

Det är ett starkt uttalande värt att ha med i bedömningen av om det är lämpligt att bebygga platsen.  

 

Även Bergshamra socialdemokratiska förening motsatte sig bebyggelse i naturmark i ovan nämnda 

programsamrådsredogörelse. 

 

Sammanfattningsvis anser Kristdemokraterna att Torsken 5 är en suboptimal fastighet för förtätning i 

Bergshamra i synnerhet i den föreslagna omfattningen. En rivning av Panncentralen innebär även att 

Kulturhuset Q:s verksamhet behöver upphöra. Här arrangeras allt från konstutställningar och 

indiespelningar till danskvällar och kulturinslag som lyfter Bergshamra som stadsdel. 

 

 

Med anledning av ovan yrkar jag: 

Att ärendet avslås. 

 
Samuel Klippfalk 
Kristdemokraterna 

Bilaga 2 till KS/2024-06-17 § 95



   
 

Solna den 17 juni 2024 
KS 09 Inrättande av ungdomsråd i Solna stad 

KS/2024:83 
 

 
 
 
 
 
 
Röstförklaring 
 
Kristdemokraterna har inga principiella invändningar mot att ett ungdomsråd inrättas, för att öka 

ungdomars intresse för och kunskap om den politiska processen. Vi anser att dagens förslag är en 

förbättring jämfört med det ursprungliga. Vi ser även positivt på att det har återremitterats och bearbetats 

av demokrati- och digitaliseringsberedningen. 

 

Kristdemokraterna anser dock att principerna för fördelning av platser i ungdomsrådet är undermåligt 

utformade. Det blir allt för godtyckligt att specifikt ge vissa verksamheter och organisationer rätt att 

nominera representanter, och inte andra. Förslaget är att Solna kulturskola, ett antal fritidsgårdar och 

Solnas idrottsföreningar får nominera representanter. Verksamheter och organisationer som inte ingår i 

denna lista kan känna sig åsidosatta.  

 

Eftersom alla ungdomar går i skolan hade det varit renare att endast låta skolorna nominera 

representanter till ungdomsrådet. Då hade även fler skolor kunnat inkluderas såsom Johan Movingers 

gymnasium eller Psykologigymnasiet, för att fånga in en större bredd av elever.  

 

Kristdemokraterna avstod från att delta i beslutet när den ursprungliga motionen behandlades i 

Kommunfullmäktige den 30 januari 2023.  

 

Med anledning av ovan  

deltar Kristdemokraterna inte i beslutet. 

 
Samuel Klippfalk 
Kristdemokraterna 
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Kommunstyrelsen 
2024-06-17 

NÄMNDINITIATIV  

Tidigareläggning av skolsatsningar   

Med hänvisning till att den beslutade senaste budgetuppföljningen visar på ett betydande 
överskott över budgetmålet för perioden, föreslår vi en tidigareläggning av de medel som är 
avsedda för skolnämndens verksamhet 2025. Detta initiativ syftar till att stärka skolnämndens 
möjlighet att genomföra nödvändiga förbättringar i skolan redan under 2024. 

Av stadens budgetuppföljning april 2024 (KS/2024:1) framgår att årets resultat prognostiseras 
uppgå till 405,9 mkr, efter balanskravsjusteringar och avdrag för jämförelsestörande poster gjorts. 
Detta motsvarar en budgetavvikelse om 330,9 mkr, och av den avser 241,4 mkr ytterligare 
skatteintäkter. Resultatet för 2024 förväntas överträffa de finansiella målen. Staden har under 
flera år kunnat visa på en god ekonomisk hushållning, som bidragit till en stark resultatutveckling 
och möjligheten att bygga upp Solna stads finansiella styrka. Solna stad har mycket goda 
förutsättningar att möta tillväxt och utmaningar. 

Skolnämnden står inför utmaningar med rörlighet av elever och osäkerheter i prognoserna för 
hösten 2024. Tidigareläggning av medlen skulle ge nämnden bättre möjligheter att hantera dessa 
osäkerheter genom att förbättra skolmiljön och förutsättningarna för elever och personal redan 
under 2024. Stadens goda ekonomiska läge, med välfungerande ekonomistyrning och långsiktig 
planering, ger utrymme för denna omdisponering av medel. Detta ligger i linje med stadens mål 
om god ekonomisk hushållning och effektiv resursanvändning för solnabornas bästa. 

I verksamhetsplan och budget 2024 och i de beslutade budgetförutsättningarna för 2025 finns 20 
miljoner kronor avsatta för ökad ram för Skolnämnden. Genom att tidigarelägga dessa medel kan 
skolnämnden stärka sin verksamhet och bättre möta de behov och utmaningar som identifierats 
för 2024. Vi anser att detta är en nödvändig och välgrundad satsning för att säkerställa en hög 
kvalitet i utbildningen och skolmiljön i Solna stad. 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar vi  

• att kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningsförvaltningen i uppdrag att snarast ta 
fram förslag till ändringsbudget för innevarande budgetår, i enlighet med detta initiativ. 

 

Solna den 17 juni 2024 

                                   

Sara Kukka-Salam (S)     Sandra Lindström (V)      Martin Karlsson (C)    Bernhard Huber (Mp) 
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